
MTÜ Hiiukala                     registrikood 80267964 

Juhatuse koosoleku protokoll 

27. august 2024 
Vabrikuväljak 1 Kärdlas 

Koosoleku algus kell 1400 , lõpp kell 1530 
Protokollija: Tuuli Tammla 

Kohal viibisid juhatuse liikmed Ilmi Aksli, Kaja Hiis-Rinne, Endel Kaevats, Virko Martin, Marko Pruul, 
Ants Saarnak ja Tõnis Teemets ning tegevjuht Tuuli Tammla. Esimese päevakorra punkti aruteluks olid 
kutsutud hindamiskomisjoni esimees Tarmo Rajang ja revisjonikomisjoni esindaja Sirje Jakobson. 

Päevakord 

1. Projektide paremusjärjestuse esitamine üldkoosolekule kinnitamiseks 
2. Üldkoosoleku toimumise aeg ja päevakord   
3. OÜ Harri Ahven liikmeks astumise avaldus 
4. Muud küsimused 

 
Koosoleku käik ja otsused: 

1. Projektide paremusjärjestuse esitamine üldkoosolekule kinnitamiseks 
19. augustil toimus hindamiskomisjoni istung, mille tulemusena tegi hindamiskomisjon ettepaneku 
lisada paremusjärjestusse ning rahastada kogu taotletud summas kõiki 26 projektitaotlust. Juhatuse ja 
revisjonikomisjoni liikmetele on eelnevalt saadetud paremusjärjestus koos hindamistulemuste 
kokkuvõttega. Ilmselt positiivse rahastusettepaneku tõttu ei ole laekunud ühtki vaidlustust taotlejatelt.  
Juhatuse esimees küsis tagasisidet hindamiskomisjonilt ja revisjonikomisjonilt kehtivale 
hindamiskorrale ja kriteeriumitele. Oma taotlust tutvustamas käis kohapeal või veebi teel 11 taotlejat. 
Sirje Jakobson tõi välja, et ehk on võimalik arvestada suuremate taotluste ja uute taotlejate korral 
pikema tutvustusajaga, et jõuaks kõik küsimused ära küsida. Seekordselt kasutas tutvustamise 
võimalust väga väike osa taotlejatest (42%), tõenäoliselt kuna oli teada, et konkurents on väike. 
Seepärast oli taotluste tutvustusaega võimalik vajadusel pikendada. Osasid hindajaid üllatas uuel 
finantsperioodil kehtima hakanud nõue põhjendada kõiki antud hindeid. Nõue on kirjas nii Hiiukala 
taotluste hindamise korras kui meetme määruse lisas 4. Kuna osadel hindajatel ei olnud kodus hindeid 
ja põhjendusi ette valmistatud, siis hindamisprotsess venis. Komisjoni esimees Tarmo Rajang nentis, et 
vaatamata ebaühtlasele ettevalmistusele ja pikale lõunale said projektid hinnatud kella viieks, mis oli 
planeeritud. Arutati, kas teinekord oleks tarvilik arvestada taotlejate ärakuulamiseks kaks päeva. 
Samuti ei toimunud seekord ka investeeringuobjektidega tutvumist. Võimalus selleks 
hindamiskomisjonile anti, kuid ükski komisjoni liige soovi ei avaldanud. Kuna ehitusega seotud projekte 
oli vähe, siis ei olnud seekord see niivõrd relevantne. Hindamiskomisjoni esimees Tarmo Rajang nentis, 
et kehtiva hindamise korra ja kriteeriumite alusel oli võimalik taotlusi hinnata. Ta tõi välja, et 
sisestusvea tõttu tuli olla tähelepanelik ja võtta kõrvale hindamise korrast eelarve kriteeriumi 
hindepunktide kirjeldused. Ühine arusaam oli, et enne järgmist hindamist ei tee paha korraldada 
infotund meetme reeglite kohta, et ei tekitaks küsitavusi näiteks ühikuhinnad või muud meetme 
eripärad. Tarmo Rajangu ja Sirje Jakobsoni lahkumise järel asuti esimese päevakorra punkti kinnitamise 
juurde. Hääletamisest taandasid end Virko Martin, Marko Pruul ja Ants Saarnak.  
Otsus: Esitada kõigi viie tegevussuuna projektide paremusjärjestused üldkoosolekule kinnitamiseks 
 
 
 



2.  Üldkoosoleku toimumise aeg ja päevakord   
Vastavalt meetme määrusele tuleb üldkoosoleku toimumisest lehe kaudu ette teatada vähemalt 10 
tööpäeva. Teate avaldamisel selle nädala neljapäevases Hiiu Lehes saaks koosolek varaseimalt toimuda 
12. septembril. Marko Pruul tõi välja, et taandamiste tõttu tuleb hoolega kaaluda, millisel kuupäeval 
on rohkem osalejaid. Leiti, et neljapäev on olnud traditsiooniline päev üldkoosolekuks ning samuti on 
osalemise tõenäosus suurem kui reedeti.  
 
Päevakorda lisada lisaks paremusjärjestuste kinnitamisele ka järgmise aasta taotlusvoorude toimumise 
ajad ja eelarved, et ei peaks uuesti enne novembri lõppu üldkoosolekut kokku kutsuma. Tuuli Tammla 
tõi välja, et strateegia aruteludel oli kasutusel tööversioon, kus kogueelarvest 30% taotletakse 2024. 
aastal ning 45% 2025. aastal ja 25% 2026. aastal. 2027. aasta taotlusvoor toimuks jääkide arvel. 
Tegemist oli mittesiduva töödokumendiga. Plaanitavale 45% on võimalik liita veel ka käesoleva aasta 
kasutamata jäänud jäägid suurusjärgus 438 000 eurot. Leiti, et ühingu rahavoogude parandamiseks ja 
riskide vähendamiseks oleks mõistlik võimalikult suur osa vahenditest kasutusele võtta varakult. 2025. 
aasta eelarve jaoks liita 45% koguvahenditest käesoleva aasta jäägid. Taotlusvoorude aja osas toimus 
arutelu kui varakult on võimalik kätte saada püügi- ja esmamüügi hindade andmed, mis on vajalikud 
mitmekesistamise tegevussuunast taotlemiseks. Tänavu juhtus see märtsi algul, kuid kohustusliku 
elektroonse esitamise tõttu võiks see tuleval aastal juhtuda oluliselt varem. Samuti leiti, et aegsasti 
võiks taotlejatel olla kindlus teise taotlusvooru toimumise aja osas kui esimesest vahendeid üle jääb. 
Otsustati I taotlusvooru osas teha üldkoosolekule ettepanek korraldada see 29.01-11.02.2025 ja teine 
taotlusvoor 10.09-23.09.2025. Tegevussuundade eelarve ettepanek on alljärgnev:  

1) Vee-elusressursside väärindamine ja otseturustamine 218 256 eurot 
2) Sadamate taristu parendamine ja pakutavate teenuste mitmekesistamine 723 724 eurot 
3) Majandustegevuse mitmekesistamine 452 680 eurot 
4) Looduskeskkonna tingimuste parendamine 112 980 eurot 
5) Kalandus- ja merendustraditsioonide edendamine 178 384 eurot 
6) Kalurite teadmiste ja oskuste edendamine 107 580 eurot 

 Kokku 1 793 604 eurot 
Tuuli Tammla tõstatas küsimuse, kas juhatus soovib teha üldkoosolekule ettepaneku juhatuse liikmete 
ja revisjonikomisjoni liikmete tasude muutmiseks. Kui seda soovi pole, siis jäävad kehtima senised. Kaja 
Hiis-Rinne arvas, et enne tasude tõstmist võiks oodata kuni tekib stabiilne finantsvoog projektitaotluste 
väljamaksete pealt.  
Muude küsimuste päevakorrapunkti all jagada üldkoosolekule infot teiste saabuvate meetmete osas 
nii palju kui seda teada on.  
Otsus: Hiiukala üldkoosolek toimub neljapäeval 12. septembril järgneva päevakorraga:  

1) Koosoleku juhataja, protokollija ja häältelugejate valimine. Koosoleku päevakorra 
kinnitamine. 

2) EMKVF 2024. aasta taotlusvooru projektitoetuste paremusjärjestuse ning projektitoetuse 
taotluse rahuldamise või rahuldamata jätmise ja taotluse rahastamise suuruse ettepaneku 
kinnitamine. 

3) 2025. aasta projektitoetuse taotlusvoorude toimumise aja ja eelarve kinnitamine. 
4) Muud küsimused 

 
3. OÜ Harri Ahven liikmeks astumise avaldus 

Liikmeks astumise avalduse on esitanud aprillikuus asutatud OÜ Harri Ahven. Ettevõte omab 
püügilubasid ning tegeleb aktiivselt kalapüügiga. Ettevõtte osanikud ja juhatuse liikmed on Siim 
Saarnak, Meelis Saarnak ja Ahti Vohu. Viimati nimetatu on ettevõtte esindajaks ühingus.  
Otsus: OÜ Harri Ahven liikmeks vastu võtta.  
 

4. Muud küsimused 
Marko Pruul tõstatas teema, et pärast Hiiu Lehe vastavaid artikleid on kalurid saanud palju tagasisidet 
rannas sõitmise osas, kuigi see on osa kalapüügist ning kasutatakse olemasolevaid lautrikohti. Inimesed 



on veendunud, et on tegemist ebaseadusliku tegevusega. Selles osas oleks vaja kujundada avalikku 
arvamust, et panna inimesi mõistma, et kalapüügi korral on rannas autoga sõitmine vältimatu  ning 
kalurid seadust ei riku. Tuuli Tammla suhtleb selles osas Hiiu Lehega.  
 

Tuuli Tammla 

protokollija 


